
 

SPEKTRUM SBOROVÉ PRÁCE – díl první  

 
Zpráva za staršovstvo sboru CB v Praze 1 
Staršovstvo našeho sboru dovršilo čtyřleté působení 

a sbor si na členském shromáždění zvolí na další 

období nové bratry a sestry. Členů staršovstva byl 

v tomto čase plný počet, tj. 9, ale před 2 lety se dva 

zvolení členové vystřídali. Všem ve staršovstvu 

bych rád poděkoval za jejich práci, úsilí a věnovaný 

čas.  

Uplynulé období bylo pro život sboru význam-

né a přineslo několik zásadních změn a rozhodnutí, 

o kterých v předstihu jednalo staršovstvo. Z kaza-

telské služby odešli bratři Marek Šrámek (nadále 

působí v misijní organizaci Young Life) a Pavel 

Plchot (byl zvolen kazatelem ve sboru v Dejvicích) 

a do kazatelské služby naopak přišel bratr Radislav 

Novotný (druhý kazatel sboru) a misijní pracovník 

bratr Tomáš Trávníček (především pro práci v Ne-

veklově). V Neveklově se podařilo v místě bývalé 

stodoly vybudovat dům s bytem pro rodinu misijní-

ho pracovníka a služba slovem se mohla zde rozší-

řit na každou neděli a v této vzdálené stanici se ko-

nají i další aktivity.  

Setkávání staršovstva probíhala většinou dva-

krát v měsíci a zahrnovala celé spektrum života 

sboru, hovořili jsme s hospodářskou radou, přemýš-

leli o práci na stanicích, o práci ve všech věkových 

skupinách sboru, o pastoraci, o vzdělávání, rádi 

jsme hovořili s novými kandidáty na křest, na 

členství a modlili se za sbor. 

Staršovstvo není nadřazeno ostatním členům 

sboru a působí ve službě spolu s kazateli a dalšími 

pracovníky a společně je povoláno ke správě, k od-

povědnosti a k vedení. Zásadní rozhodování zůstá-

vají úkolem členských shromáždění, pro která při-

pravuje vedení sboru podklady.  

Ve sboru naší církve záleží plně na každém 

jednotlivci, každý věřící člen je povolán, aby nesl 

svědectví a pracoval podle svých schopností, sil a 

poslání, - a měl by být svědkem Pána Ježíše Krista. 

Nikdo by se proto neměl spoléhat na jiné, být jen 

pasivním posluchačem a oddělovat ty, kdo jsou 

zvoleni do vedení sboru a na ně ve všem očekávat. 

Jsme vděčni, že to v našem sboru plně platí a mnozí 

méně viditelní bratři a sestry slouží obětavě na růz-

ných místech a v různých aktivitách sborové práce, 

v modlitebních zápasech, ve finanční obětavosti 

apod. a jsou na svém místě věrnými následovníky 

Pána Ježíše. Jak vděčně vzpomínáme na mnohé řa-

dové členy z našeho společenství a na jejich pří-

kladné působení, kteří nás už předešli na věčnost a 

jak nám mnohdy chybí. 

V naší složité a v mnoha oblastech přelomové 

době, kdy každý z nás nese svá břemena, prožívá 

radosti i bolesti, má své osobní zápasy, naděje i 

pochybnosti nechtějme stát na místě, ale jděme 

s vděčností, nadějí a pevnou vírou dál.  

Dobrořečte Hospodinu, všechny jeho zástupy, vy, 

kdo jste v jeho službách a plníte jeho vůli!  Dobro-

řečte Hospodinu… na všech místech… Dobrořeč, 

má duše, Hospodinu!  (Žalm 103) 

                              Robert Kunft 
 

Zpráva misijního pracovníka – Neveklov 
Stanice v Neveklově je malé, pěkné společenství, 

čítající v současné době 5 lidí ve vysokém věku, 

6 lidí středního věku, 3 lidi ve věku od 17 do 21 let. 

Scházíme se každou neděli k bohoslužbám a v týd-

nu funguje domácí skupinka. Společenství má pří-

jemné klima, ve kterém se cítí dobře i hosté. Obdi-

vuhodná je pevná, praktická a vytrvalá víra starších 

členů. Vážím si pokory, se kterou lidé přijali nové 

věci a změny. Jsem vděčný za modlitební a praktic-

kou podporu a za silnou podporu našeho mateřské-

ho sboru Praha 1.  

Metoda misie, kterou používám, je založena 

především na navazování kontaktů s lidmi. Věřím, 

že je to efektivní způsob jak přivádět lidi ke Kristu. 

Neveklov je v podstatě „polem neoraným“. Před 

mým nástupem v Neveklově nebydlel žádný kaza-

tel, nebo misionář CB. V posledních 10 letech 

v Neveklově bydlela jen jedna současná členka sbo-

ru, ostatní byli dojíždějící. Začínal jsem tedy misii 

v podstatě na „zelené louce“.  

Příležitosti pro další práci vidím: 

 V konání aktivit, které se osvědčili (Akce v sy-

nagoze, koncerty, velikonoční a vánoční akce) 

 Ve využívání aktivit jiných organizací, či osob 

k navázání kontaktů s lidmi 

 Ve vytváření příležitostí k setkávání s hledající-

mi lidmi (např.: diskusní večery, hudební reci-

tály) 

 V zapojení se do obecně prospěšných věcí v ob-

ci  

 V osobních kontaktech s hledajícími přáteli stá-

vajících členů sboru   

 
OBČASNÍK ČLENŮ A PŘÁTEL SBORU CÍRKVE BRATRSKÉ V PRAZE 1, SOUKENICKÁ 15    ROČNÍK XXV  BŘEZEN 2015   ČÍSLO 4 

4 
2015 



OBČASNÍK ČLENŮ A PŘÁTEL SBORU CÍRKVE BRATRSKÉ V PRAZE 1, SOUKENICKÁ 15ROČNÍK XXVBŘEZEN 2015  ČÍSLO 4 

2 
 

 V nových službách - stanice nemusí sloužit jen 

misii, ale i širší křesťanské obci (např. Víkendy 

duchovní obnovy) 

Plány na r. 2015  

 Víkend duchovní obnovy (pravděpodobně pod-

zim 2015) 

 Sederová večeře 

 Velikonoční program pro veřejnost (zvažujeme) 

 Výlety s pozváním našich hledajících přátel 

 Akce pro děti a rodiče (např. lepení papírových 

betlémů, výstava papírových betlémů) 

 Adventní program pro veřejnost 

 Setkávání se zajímavými hosty 1 x do měsíce 

 Osobní kontakty 

 Navštěvování akcí a aktivit, které pořádá někdo 

jiný 

 Akce v synagoze  

 Ekumena v Neveklově 

Praha 

V Praze se zúčastňuji pracovních schůzek, porad a 

jednání staršovstva. Jsem zapojený v diakonii, ne-

pravidelně mám program na biblické hodině. Další 

je služba slovem (kázání) při různých příležitos-

tech, vyučování a pastorační péče. Případně asistuji 

kazateli, kde je aktuálně třeba (např. SET, Betlém-

ská kaple, atd.). Nově bych rád pomohl růstu v ob-

lasti modlitební služby. Za tímto účelem připravuji 

prezentaci Dynamických modlitebních buněk 

(ZVON 12. 4. 2015).  

Tomáš Trávníček 
 

Kralupy 
Pravidelná shromáždění se konají v bývalé synago-

ze (nyní objekt ČSCH) každý týden. Náš sbor po-

krývá 1., 3. a 5. neděli v měsíci.  Jeff Griffith vedl 

1. neděli. Kázal často anglicky s překladem do češ-

tiny.  „Bohoslužby v angličtině“ využívali také lidé, 

kteří nechodí do sboru.  Radislav Novotný vedl ob-

vykle 3. neděli a sloužil shromáždění Večeří Páně. 

Dětská besídka se koná každý týden. Vede ji 

sestra Jiřina Šímová za vydané pomoci Andrey Vá-

ňové, Marty Brou, Tomáše Eflera a dalších. Jeden-

krát týdně se koná domácí skupinka u Váňových, 

kterou vede Jeff Griffith.  Na jaře se několikrát ko-

nala večerní skupinu mužů. 

Několikrát jsme pořádali grilování i za účasti 

kamarádů sborových dětí i dalších známých mimo 

sbor. Jeff Griffith učí anglickou konverzací na ZŠ 

ve Veltrusech a Komenského v Kralupech. Stanice 

také spolupracuje s Komunitou Bétel (léčba drogo-

vě závislých). Veronika Tichá z Bételu vede Etické 

kroužky na ZŠ Veltrusy, ZŠ Komenského a na ZŠ 

Třebízského. 

Na jaře jsme hostili tým Američanů z Corban 

University, kteří nám pomáhali v misii mezi dětmi 

na školách.  Během 14 dnů jsme navštívili šest zá-

kladních škol v Kralupech, Velvarech a Veltrusech. 

Oslovili jsme více jak 700 žáků. Tým také sloužil 

jeden den v Neveklově s Trávníčkovými. 

Jsme vděčni, že se sestra Marta Brou loni stala 

členkou sboru. Zapojila se do sborové práce jako 

překladatelka během anglického shromáždění. Dále 

pomáhá v nedělce. Za její službu jsme velmi 

vděční. 

Na podzim jsme vytvořili devítičlenný tým, 

který si klade za cíl usilovat o obnovu stanice a 

založení sboru. Velice úspěšný byl koncert Širim 

Aširim, který naplnil modlitebnu k prasknutí. 

Účastníky koncertu jsme pozvali rovněž na kurz 

Objevování křesťanství. Od ledna 2015 se ho účast-

ní 4 hosté.   

V roce 2015 chceme dělat více evangelizace a 

učednictví. Máme potvrzeno, že Corban University 

vyšle další tým, aby sloužil v Kralupech a Neveklo-

vě v květnu.  Za jejich spolupráci jsme vděční. 

Jeff Griffith a Radislav Novotný 
 

Besídka a náboženství 
V roce 2014 jsme měli čtyři oddělení besídky a jed-

no oddělení náboženství.  

Dvě předškolní oddělení besídky před prázdni-

nami probírala příběhy ze života Pána Ježíše (např. 

uzdravení ochrnutého, povolání Léviho, vkříšení 

Jairovy dcery, uzdravení hluchoněmého, uzdravení 

chromého a velikonoční příběhy) a příběhy ze za-

čátku Bible (stvoření, pád člověka, Noe a Babylon-

ská věž). Na podzim to byly příběhy ze Starého Zá-

kona (o Gedeonovi, narození a povolání Samuele a 

příběhy o Danielovi). 

Dvě školní oddělení probírala před prázdni-

nami především příběhy související s Velikonocemi 

(vjezdu do Jeruzaléma, přes večeři Páně, Getsema-

ne, soud, ukřižování, vzkříšení – několik setkání se 

vzkříšeným Ježíšem). Tyto velikonoční příběhy by-

ly doplněny několika podobenstvími (o ztracené 

ovci, o 10 družičkách, o hřivnách) a několika další-

mi příběhy z evangelií. Na podzim to byly příběhy 

z knihy Jozue, dále o Gedeonovi, Samsonovi, Rut, 

Samuelovi, prvním králi Saulovi a několik příběhů 

o Davidovi. 

V 1. se oddělení střídají tři dvojice učitelů Na-

ďa Štěpánová a Marie Wagnerová, Věra Bíbová a 

Marie Bydžovská, Petr Verner a Zina Nikiforová. 

Ve 2. oddělení se střídají Marta Grulichová, Ji-

ří Košťál a Jana Šímová. 

Ve 3. oddělení se střídají nyní Robert Kunft 

mladší, Petra Vernerová a Marie Doležalová s Jit-

kou Václavíkovou mladší. 



OBČASNÍK ČLENŮ A PŘÁTEL SBORU CÍRKVE BRATRSKÉ V PRAZE 1, SOUKENICKÁ 15ROČNÍK XXVBŘEZEN 2015  ČÍSLO 4 

3 
 

Ve 4. oddělení se střídají Iva Němečková, Mi-

lada Málková a Daniel Toušek. 

V náboženství se střídají Ondřej Pavlíček, Petr 

Štěpán a Marta Skalická. 

V náboženství jsme před prázdninami pokra-

čovali v cyklu „Dějiny spásy“, t.j. vlastně stručný 

přehled biblických příběhů (před prázdninami 

z Nového zákona). Na podzim jsme zahájili cyklus 

lekcí nad Karafiátovým katechismem doplněný o 

lekce o desateru, vyznání víry apod. 

Učení zpaměti 

Ve všech odděleních se kromě vyprávění příběhů 

děti učí také veršíčky z Bible (vztahují se k pro-

bíranému tématu). Navíc se snažíme, aby se školní 

děti naučily i souvislejší texty z Bible. Byli bychom 

rádi, kdyby k tomu rodiče své děti povzbuzovali – i 

jako dospělí se můžeme učit společně s dětmi. 

Nikdy nevíme, kdy se budeme muset obejít bez 

Bible. 

Základní řada k učení zpaměti je Jan 3,16, 

modlitba Páně a Žalm 23. Na rozmezí základní řady 

a dalších řad je stručné desatero. Zájemcům ráda 

poskytnu i oddíly z navazujících řad, které se děti 

učí.                                                     Marta Skalická 
 

Dorost 
V roce 2014 jsme v dorostu začínali v dorostu ve 

složení vedoucích: Peki Němeček, David Liguš, 

Anna Lachmanová a Ondra Hanuš (Kapička). Hoj-

ně nám též po celý rok pomáhal kazatel Radek No-

votný. 

Rok 2014 nám z pohledu vedoucích posloužil 

k dalšímu učení se, jak dorost vést. Od odchodu Pa-

vla Plchota ze sboru i vedení dorostu se nové vede-

ní učilo a hledalo Boží vedení v tom, jak s dětmi 

jednat, jak je vést a povzbuzovat.  

Během roku jsme zažili mnoho příjemných 

zážitků a akcí. Kromě pravidelného pátečního set-

kání (pravidelně kolem 12 dětí) jsme v první polo-

vině roku byli na pololetní akci v Litoměřicích, 

uspořádali pánskou jízdu a Lady club a v červnu 

tradiční puťák, tentokrát v předhůří Jizerských hor. 

Vrcholem roku byl tábor, již podruhé v Košát-

kách. Předlohou celotáborové hry se stala kniha 

„Lovci mamutů“ od Eduarda Štorcha. Na táboře 

jsme strávili 11 slunných dní a zažili mnoho zají-

mavého a krásného. 

V novém školním roce opustila vedení Míša 

Šťastná (předtím Zimová), za kterou stále hledáme 

náhradu na doplnění stavů. Hned zkraje školního 

roku jsme se vypravili na zříceninu hradu Micha-

lovice, v říjnu jsme se pak zúčastnili celorepubli-

kového sjezdu dorostů konaného v Praze. 

V práci s dorostem se máme stále co učit a 

objevovat, prosíme o modlitby za nové děti, moud-

rost pro vedoucí a Boží ochranu, která je s dětmi 

více než potřebná. 

Petr (Peki) Němeček 
 

Mládež 
V roce 2014 se mládež setkávala pravidelně každý 

čtvrtek v 18,00. Do konce školního roku se na ve-

dení mládeže podíleli Maty Šíma jako vedoucí mlá-

deže, Martina Caltová, Tereza Šímová, Radislav 

Novotný. Obě sestry se během minulého roku šťa-

stně provdaly. Z čehož máme radost. Nicméně po-

stupně přestaly ve vedení mládeže od nového škol-

ního roku figurovat. Stejně tak se rozhodl i Maty 

Šíma. Za jeho dlouholetou práci jsme velmi vděčni. 

Nadále se zapojují v Oldstars. Do těchto dnů se ne-

podařilo nové vedení mládeže ustanovit. Dočasně je 

vedením pověřen 2. kazatel než se podaří vedení 

mládeže obnovit. V této věci budeme rádi za Vaše 

modlitby. 

Úspěšné akce minulého roku byly velikonoční 

výjezd do Neveklova a účast na Brodfestu. Zajíma-

vý pokus byla alternativní mládež pořádaná jednou 

do měsíce v Samaří s programem, který přitáhl i 

hosty, kteří pravidelně na mládež nechodí. Od no-

vého školního roku se účast ztenčila na průměrných 

12 účastníků. Setkání začínáme společnou večeří. 

Následují chvály a modlitby. Rozhodli jsme se za-

bývat knihou Ricka Warrena „Proč jsme vůbec 

tady“ – 40 zamyšlení o smyslu života a křesťanství 

– 5 záměrů, pro které nás Bůh stvořil. Po společ-

ném čtení následuje někdy i velice plodná diskuze. 

Než se rozejdeme, společně se navzájem modlíme. 

Je potěšující, že stále přicházejí noví lidé a někteří 

se i vracejí ;-) Avšak mládež trpí tím, že její účast-

níci z velké části jsou jen nepravidelnými návštěv-

níky. Je třeba, aby se vytvořilo nové jádro, proh-

loubily se vztahy a prohloubilo se mezi námi také 

duchovní pouto. Mám za to, že kdo chodí pravidel-

ně na mládež, skutečně duchovně roste a upevňuje 

se jeho víra skrze Boží Slovo i vztahy, které na 

mládeži má. Na mládeži je legrace, vážné chvíle, 

ticho i bujaré veselí. Každému je slouženo a všichni 

si sloužíme navzájem. Je tam vážně prima. Touží-

me po tom, aby nás Pán Ježíš dovedl tam, kde nás 

chce mít – k jeho slávě, ale i k našemu povzbuzení.      

Za mládež Radislav Novotný   
 

AWANA 
Awana je klub pro děti ve věku 5-12 let. Scházíme 

se v malém sále našeho sboru každý čtvrtek od 

16:30 do 18:00. Schůzka Awany má tři části – hry, 

skupinky s učením biblických veršů a společný 

duchovní program se zpěvem písní. Do Awany 

v minulém roce chodilo průběžně cca 12 dětí.   
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V týmu vedoucích Awany jsou z našeho sboru 

Honza Němeček ml. (hlavní vedoucí), Jindřich 

Koudela, Lenka Zimová, David Košťál. Z jiných 

sborů to pak jsou Ondřej Masopust (CB Praha 6), 

Daniel Chalupník (KS), Monika Meier (KS).  

Osobně jsem byl v posledním roce rád za to, 

jak se právě tým vedoucích ustálil. Jsem vděčný, že 

se do služby v Awaně opět zapojil Jindra Koudela. 

Také přibyli mladší vedoucí (kolem 15-ti let), kteří 

se zde mohou učit sloužit dětem a zvykat si na 

službu ve sboru.  

Pro tento rok bychom byli rádi, kdyby se pro 

změnu zvýšil počet účastníků. Pokud máte nebo 

znáte děti v uvedeném věku, tak budeme rádi, když 

je přivedete na schůzku Awany, aby se mohly podí-

vat, jak vše probíhá a vyzkoušet si to. Rádi mezi se-

bou přivítáme kohokoliv nového.  

Honza Němeček ml. 
 

Skupinky 
Naše skupinka, která existuje již řadu let, se schází 

jednou týdně vždy ve středu od 18 hodin, a to ob-

vykle u nás na Hájích nebo u manželů Koudelo-

vých v Soukenické. Skupinky se pravidelně účastní 

také Petra Vernerová a nově též jeden bratr, který 

není členem našeho sboru, nepravidelně pak další 

okruh sourozenců. 

Na skupince jednak studujeme Boží slovo, kdy 

v současnosti probíráme z hlediska výkladu ne prá-

vě jednoduchou, ale inspirativní knihu Kazatel, jed-

nak chceme věnovat dostatek prostoru zpěvu du-

chovních písní, sdílení a modlitbám. Obzvlášť na 

srdci nám leží ztracené ovečky. 

Určitě bychom byli rádi, aby skupinka byla 

opravdovou duchovní oázou, kde lze načerpat 

v dnešním vyprahlém světě nové síly. Je též určitě 

otevřena pro další věřící i hledající poutníky. 

Michal Rech 
 

Do naší skupinky patří Beranovi D+M, Pavlíčkovi 

O+A, Němečkovi ml., Hrnkovi, Baja Marek a Titu-

sovi. Téměř před devíti lety jsme začínali s jedním 

dítětem, dnes máme požehnání v neskutečných 14 

dětech. Tak jsme teď zavedli na setkání modlitby 

vždy za jedno konkrétní dítě. Přesto nechceme být 

skupinkou jen mladých rodin a vítáme mladší i 

starší, kteří k nám přijdou. Zkusím ještě pár slovy 

naší skupinku vystihnout: Přátelství, radostné chvá-

ly, občerstvení, Biblické knihy, vzájemná služba, 

smích, duchovní otázky, pravidelnost, sdílení, prak-

tická pomoc, vztah ke sboru, nesení těžkostí, mateř-

ská školka, modlitby, zapojení všech, otevřenost, 

vzájemnost, učení češtiny, akce, přijímání rozdíl-

ností. A máme se rádi :-) 

Dan Beran 

Naše skupinka se schází již více než 25 let. Během 

tak dlouhé doby se přirozeně měnila místa setká-

vání, účastníci i průběh skupinek. 

V posledním roce jsme se setkávali 1x za 3 až 

4 týdny ve sborové budově. V období letních prázd-

nin jsme se nesetkávali. 

V současné době do skupinky patří Darina 

Bártová, Hana Borovičková ml., Markéta Holano-

vá, Martina a Jiří Košťálovi, Iva a Jan Němečkovi, 

Zina a Anatolij Nikiforovi, Marta a Milan Skaličtí, 

Blanka Tauerová, Bohdan Voves, Marie Wagnero-

vá. Na setkání nás obvykle bývá 8 až 10. 

O program se nejčastěji stará Marta Skalická 

nebo Jan Němeček st. V poslední době jsme na po-

kračování probírali knihu Soudců, ale věnujeme se i 

aktuálním tématům. Také se modlíme za osobní i 

sborové problémy, občas zpíváme. Snažíme se, aby 

skupinka byla otevřena novým lidem, kteří přichá-

zejí do našeho sboru, a tyto lidi se snažíme zvát. 

Rádi přivítáme další, kteří by spolu s námi 

chtěli více poznávat Pána Boha a které nás zatím 

nenapadlo pozvat. 

Iva Němečková 
 

„Nestárnoucí generace“ (asi 60+) 
Ještě dříve – mladé rodiny, střední generace, rodiny 

atd. 

Kdo by se současnému názvu stále ještě divil, 

přečtěte si text biblického zaslíbení z Izaiáše 40,31: 

„Ale ti, kdo skládají naději v Hospodinu, nabývají 

nové síly; vznášejí se jak orlové, běží bez únavy, 

jdou bez umdlení“ 

Není to úžasné? Stojí to za stálé připomínání! 

 Setkávání: květen - říjen, 1. pátek v měsíci, 

v 18 hodin ve Velkém klubu (případné změny 

ohlašovány) 

 Program: různorodý, ale vždy s biblickým zá-

kladem, modlitbami i trochou zpívání (mládež-

nických písniček!) 

Naše očekávání: 

 prohloubení vztahů i budování nových, 

abychom se mohli navzájem nést a být si po-

vzbuzením do dalších dnů 

 příjemné posezení u kávy a čaje a přitom 

možnost něco zajímavého se  dozvědět, uvidět, 

prožít…… 

 možnost rozhovorů ke zvolenému tématu 

 možnost programy spoluvytvářet. 

Co vyhlížíme: Boží požehnání a Jeho blízkost 

v každém takovém večeru. 

Nejsme uzavřená skupina, každý je vítán. 

     Ludmila Beranová 
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Misijní a pastorační služba 

Práce v přístavku 
V uběhlém období jsem se snažila být v kontaktu 

s co největším počtem členů sboru i hostů. 

Naslouchat, modlit se s vámi, přimlouvat se, 

doprovázet obzvláště v nesnadných životních situa-

cích ale i radovat se a spolu děkovat, tam kde je dů-

vod, k vděčnosti za požehnání či vyslyšení modli-

teb. 

S bratry kazateli jsme se v uplynulých měsí-

cích vícekrát modlili za uzdravení, či jiné neobvyk-

lé situace, těch, kteří o to požádali. 

Pokud mi nekolidují večery v přístavku se  set-

káním  na stanici v Mělníku, (Brozánkách …), tak 

se ráda účastním společných shromáždění . 

V přístavku se scházíme jednou za 14 dnů. Za-

čali jsme s tématem: „Co to znamená mít víru jako 

zrnko hořčičné“ a promítáme křesťanské dokumen-

ty, nad kterými se pak zamýšlíme. 

Večery jsou otevřené. 

Ve středu připravuji program pro maminky. 

Občas mám setkání doma. Mezi účastníky 

v přístavku i doma jsou i hledající . 

Od ledna pracuji tedy na čtvrt úvazku, ale sna-

žím se, aby nikdo nepociťoval, že na něho nemám 

čas. Ne vždy se mi to daří a tak  prosím  ty, kteří  

nemají odvahu se přihlásit, nebo mají pocit, že jsem 

na ně zapomněla, aby se ozvali. 

Myslím, že to cenné co máme je, že můžeme 

mít zájem jeden o druhého,  můžeme se podpírat a 

jít společně kus cesty. 

Ela Mančalová 
 

Pěvecký sbor 
Také v roce 2014 se pravidelně scházel ke zkou-

škám a vzájemnému společenství pěvecký kroužek. 

Podle možností a potřeby jsme se snažili obohatit 

nedělní shromáždění. Děkujeme všem, kteří nám 

dávali zpětnou vazbu a ubezpečovali nás o tom, že 

naši službu s užitkem a vděčností přijímají. Zvlášť 

mě potěšil zájem ze strany dětí. V lednu 2015 jsme 

si udělali malé pěvecké prázdniny na zotavenou 

hlasivek. Malá školačka to evidentně zaznamenala 

a přišla se zeptat, proč nezpíváme. 

Máme radost, že se zpěvu věnuje i skupinka 

mládeže, nadchla nás pěvecká aktivita "old stars" . 

Radujeme se z každé živě zazpívané písně celého 

shromáždění.  

Nejsme koncertní těleso, toužíme být spolu-

tvůrci živé tradice zpívající církve.  

Děkuji za spolupráci zvláště všem pravidel-

ným účastníkům služby a nácviku pěveckého sboru. 

Velmi si vážím pomoci Ondřeje Pavlíčka, který pro 

nás zpracovává na počítači notové materiály. Díky 

za pomoc s vedením zkoušek Petře Vernerové. Dí-

ky i vám, kteří jste nám pomohli zpěvem alespoň 

při mimořádných příležitostech. 

V roce 2014 jsme dvakrát zpívali mimo náš 

sbor. Náš zpěv spojený se slovem a svědectvím byl 

kladně přijímán jak na vernisáži Art Safari, tak při 

adventním zpívání pro obec Řeporyje. 

V současné chvíli bychom velmi přivítali další 

pěvecké posily, zejména do mužských hlasů. Prů-

běžně se repertoár doučují noví zpěváci. Znalost 

not není nutná. Zveme všechny váhající a vyzývá-

me k modlitbám ty, kteří nemají jasno, kde je jejich 

místo ve službě.  

Hana Černá 
 

Hudební skupina 
V roce 2014 pokračovala práce hudební skupiny na 

nedělních shromážděních. Spolu s bratry kazateli se 

snažíme udržovat frekvenci hraní skupiny dvakrát 

za měsíc, většinou 1. a 3. neděli v měsíci.  

Fungování skupiny je založeno na ochotě je-

jích členů si v neděli přivstat a připravit se k vedení 

chval, na konkrétní neděli probíhá domluva cca tý-

den předem. 

Skupina nemá přesnou sestavu, ta se mění kaž-

dou konkrétní neděli. Do skupiny se zapojují Peki 

Němeček, Anna Lachmanová, Scott Andrews, Ma-

rek Holan, Marek Štěpán, Kamila Beranová, Vero-

nika Pavlíčková, Ján Kozempel a někteří další. Po-

kud by byl někdo, kdo by se k nám chtěl připojit, 

budeme velmi vděčni. Informace lze získat u mne 

či u bratrů kazatelů. 

Prosíme o modlitby především za ustálení slo-

žení skupiny a za touhu sloužit touto formou Pánu i 

vám všem. 

Petr Němeček 

Klub Samaří 
V klubu se střídají přednášky s náboženskou, 

sociální a kulturní tématikou, divadelní a hudební 

představení, promítání dokumentárních filmů s dis-

kusí, autorská čtení. Zároveň klub celoročně slouží 

jako výstavní síň pro výstavy obrazů, grafik a foto-

grafií. Program je připravován týmem dobrovol-

níků (Ludmila Beranová, Jana Šímová, Naďa Ště-

pánová, Petr Štěpán, Čestmír Suška, Rut Vovsová a 

Jan Voves). V loňském roce se podařilo získat dva 

granty na podporu činnosti (MČ Prahy 1 a nadace 

Život umělce). Pro letošní rok opět žádáme o 

podporu tyto dvě instituce a o další dva granty MK 

ČR na krátké cykly: Cyklus Hledání, který zahájila 

prezentace aktivit studentů se sociálně vyloučenými 

v Ústí nad Labem, Předlicích. Následovat budou tři 

večery s autorským čtením. Poezii budou číst autoři 

seskupení v ekumenickém almanachu Hledání. 

Každý ze tří večerů bude doprovázen hudbou v po-

dání mladých hudebníků. Výtěžek z prodeje alma-



OBČASNÍK ČLENŮ A PŘÁTEL SBORU CÍRKVE BRATRSKÉ V PRAZE 1, SOUKENICKÁ 15ROČNÍK XXVBŘEZEN 2015  ČÍSLO 4 

6 
 

nachu je věnován na podporu společných aktivit 

dobrovolníků s obyvateli Předlic. Další cyklus tří 

přednášek o Janu Husovi chce přístupnou formou 

přiblížit veřejnosti tuto postavu českých dějin v do-

bě před 600. výročím jeho upálení. Cílem je ukázat 

Husa z několika perspektiv: Z hlediska jeho půso-

bení v daném historickém a náboženském kontextu 

(Jaroslav Pechar), z hlediska aktuálnosti jeho věro-

učného a morálního odkazu pro dnešní dobu (Ivana 

Noble) a z pohledu laika, zabývajícího se dlou-

hodobě Husovým literárním dílem (Jiří Sedláček). 

V současné době v klubu probíhá společná výstava 

Možnosti autorů Mariana Alasseur, Ivan van 

Chrasten, Murray Gooodsett, Tomáš Kubačka, 

Jitka Navrátilová, Dagmar Šubrtová, Jan Tajboš a 

následovat bude výstava studujících AVU a 

UMPRUM (Tereza Čádová, Jan Čáda, Marta 

Hamplová, David Ramdan, Vojtěch Verner a To-

máš Voves). Na podzim jsou plánovány výstava 

obrazů Pavly Habrdové, Marty Grulichové a Kate-

řiny Vostré, výstava grafik Václava Sokola a vý-

stava obrazů Pavla Rejchrta. Převážně v rámci ver-

nisáží výstav a autorských čtení budou uspořádány 

koncerty mladých umělců (Marek Holan, Ondřej 

Bernovský, Jakub Sedláček a Barbora Prokopová, 

Štěpán Chrást, Jan Voborský) a souborů (Sbor a or-

chestr Arcibiskupského gymnázia). Program klubu 

naleznete na nástěnce v mezipatře, na stránkách 

www.klubsamari.cz a na Facebooku. 

Klub Samaří vznikl jako misijní projekt naše-

ho sboru určený pro vzájemná setkávání, sdílení 

názorů a kontakty mezi sborem a  jeho okolím 

v centru města. Sami jsme se za celou dobu pů-

sobení klubu setkali s mnoha zajímavými lidmi, 

kteří působí v různých oblastech veřejného, umě-

leckého i duchovního života. Většinou jsou to lidé 

nenápadní a svoje poznání či dovednosti předávají 

posluchačům nebo divákům přirozenou a nenásil-

nou formou. Setkání pak mívají příjemnou až ro-

dinnou atmosféru, kdy se nebojíme zeptat na vše, 

co nás zajímá.  Aby mohl klub dobře plnit úlohu, 

pro kterou vznikl, chceme pozvat k účasti na pořá-

daných setkáních všechny ty, které aktivity klubu 

zajímají. 

Rut a Jan Vovsovi, Naďa a Petr Štěpánovi 

 

Hospodářská rada sboru 
Hospodářská rada pracovala ve složení Ivan Beran, 

Miroslav Beran, Jiří Davidenko, Pavel Kejř, Jiří 

Klíma, Václav Kupilík, Jan Málek, Jan Němeček, 

Vlastimil Staněk a Marie Wagnerová. Pravidelným 

hostem našich jednání byl bratr Anatoly Nikiforov.  

Na začátku roku 2014 jsme se setkávali k hod-

nocení roku předcházejícího a přípravě směřování a 

projektů pro rok 2014. To vše pak bylo projednáno 

na společném jednání staršovstva a hospodářské 

rady, a později na výročním členském shromáždění. 

Během roku jsme se pak setkávali spíše ope-

rativním způsobem podle aktuální situace, případně 

v menších pracovních skupinách. 

Největším jendorázovým úkolem byla příprava 

rekonstrukce výtahu v roce 2015. Průběžně jsme 

řešili údržbu a opravy sborových budov, některé fi-

nanční a smluvní záležitosti s nájemníky apod. Po-

drobnosti najdete ve Zprávě o hospodaření sboru 

v roce 2014 a výhledu na rok 2015.  

 Rád bych na tomto místě poděkoval všem 

členům hospodářské rady za jejich obětavou službu, 

i všem těm, kdo pomáhali (ať prakticky, odborně 

nebo modlitebně).                                               

Jan Němeček 

 

 

 

============================== 

V příštím díle, který vyjde v neděli 15.3., 

najdete: 

 Zpráva kazatele a správce sboru 

 Mělník 

 Diakonská služba 

 Oldstars 

 Setkávání maminek 
============================== 

Výroční členské shromáždění 
bude 

v neděli 22. března 2015 
 

Vzhledem k rozhodování o 

závažných sborových záležitostech 

je účast důležitá a velmi potřebná 

http://www.klubsamari.cz/

